
Gevraagd advies Ongehinderd: 

 
Toegankelijkheid en onze vraagtekens rondom het voorgestelde 

middel in relatie tot het doel 
 

De focus van de voorgestelde overeenkomst met de private partij Ongehinderd voor de 

app, website en het keuren van 10 te selecteren locaties in Oostzaan is gericht op de 

fysieke toegankelijkheid van gebouwen en de directe toegang daartoe.   

 

De mogelijkheden van de app en de te reviewen locaties zijn groot. Wij zien echter ook 

dat het aantal gebruikers van gemeenten die reeds een contract hebben gesloten daar 

schril bij afsteekt. We zijn evenmin onder de indruk van de inhoud van de reviews van 

gebruikers van de app.  

 

Allereerst de fysieke toegankelijkheid en de directe toegang daartoe.  

Voor nieuwe publiek toegankelijke gebouwen of ingrijpende verbouwde gebouwen gelden 

o.a. de eisen van het Bouwbesluit. Die eisen zijn door de jaren heen steeds strenger 

geworden. Het is aan de gemeente om hier controle op uit te oefenen.  

Kort door de bocht: hoe nieuwer het gebouw/hoe ingrijpender de verbouwing, des te 

meer fysieke eisen. Onze top 10 binnen onze gemeente: 

 

1.  Het gemeentehuis met de theaterzaal, try-out, bib, gebruik door verenigingen etc. 

2.  De winkels rondom het gemeentehuis 

3.  De Grote Kerk 

4.  De winkels op Klaverweide 

5.  Van der Valk 

6.  Skoon 

7.  De Lishof 

8.  De Bres 

9. Concordia 

10.  De sportfaciliteiten aan de Twiskeweg 

 

De fysieke toegankelijkheid en directe toegang van deze gebouwen is volgens ons ok als 

we kijken naar de beschikbaarheid van (invalide)parkeerplaatsen vlakbij het gebouw , de 

stoepen rondom de parkeerplekken en de toegangsdeuren.  

Onze ervaring met de fysieke toegankelijkheid binnen deze gebouwen voor mensen met 

een fysieke handicap varieert.  

 

Onze hoofdvraag: hoe zit het met mensen die er zonder auto op uit gaan omdat ze zich 

geen auto kunnen permitteren of niet met de auto willen gaan?  

Er zijn drempels, letterlijk en figuurlijk.  

Want hoe moet je er over een grotere afstand komen vanuit je huis met rolstoel, 

scootmobiel, rollator of blindengeleidestok? Of zelfs als je lichamelijk niets mankeert met 

je boodschappenkarretje op wieltjes? Stoep op, stoep af, verzakkingen en/of smalle 

stoepen op veel plaatsen. Daar ligt volgens de ASD een grote prioriteit voor de 

gemeente.   

 

Wij zien die prioriteit gelukkig ook terug in het voorliggende collegeprogramma, 

onderdeel Stoepenplan.  

Citaat: “Wij stellen een stoepenplan op, om waar mogelijk bredere stoepen te creëren 

zodat meer ruimte ontstaat voor spelende kinderen en voetgangers”.  

 

Oef! Alleen spelende kinderen en voetgangers? Een aantal ervaringsdeskundige ASD-

leden (scootmobielbezitter of rolstoelduwer) geven u mee ook aan obstakels als 

lantaarnpalen te denken. Daar is letterlijk en figuurlijk niet omheen te komen. En al 

minstens 20 jaar een issue binnen onze gemeente.  



 

Wij pleiten ook voor veilige routes naar de sportverenigingen aan de Twiskeweg. En naar 

de Sporthal, waar onze schoolgaande jeugd gymnastiekles krijgt.  

Als het voor Oostzaners voor elkaar is, dan is het ook aantrekkelijk voor toeristen. U kunt 

om advies bij ons terecht. 

 

Samenvattend 
Het gaat ons om het verminderen van afstand en afstandelijkheid: het ontschotten van 

gescheiden beleidsvelden. Zo vinden wij het prima dat in het cliëntervaringsonderzoek 

Wmo ook vragen worden gesteld over fysieke toegankelijkheid. Ons advies: doe er wat 

mee.  

 

De gemeente Oostzaan heeft een verantwoordelijkheid om de toegankelijkheid van de 

openbare ruimte en gebouwen zelf in samenhang te onderzoeken en bespreekbaar te 

maken. Wij wijzen op het regelgeving van de Rijksoverheid, verwoord in het Besluit 

algemene toegankelijkheid voor personen met een handicap of chronische ziekte, dat 

sinds medio 2007 van kracht is.  

Zie http://wetten.overheid.nl/BWBR0039653/2017-06-21/0.  

 

Wij wijzen ook op het Plan van aanpak, dat de Rijksoverheid in samenwerking met veel 

betrokken partijen in het voorjaar van 2017 heeft opgesteld ter uitvoering van het VN-

verdrag. 

Zie https://iederin.nl/nieuws/18005/uitvoering-vn-verdrag--plan-van-aanpak-is-klaar/ 

 

Het inhuren van een externe partij (Ongehinderd) vindt de ASD op dit moment niet 

relevant, niet noodzakelijk, want een te smalle insteek.  

 

We zijn van mening dat de gemeente Oostzaan zelf goed in staat is/ moet zijn om het 

belang en noodzaak van dit onderwerp te bespreken binnen het bestaande forum voor 

Oostzaanse ondernemers als specifiek aandachtspunt voor bijvoorbeeld een presentatie. 

Zie http://www.cbo-oostzaan.nl/. Daarnaast zal de gemeente het gesprek aan moeten 

gaan met beheerders van gebouwen, inwoners en niet te vergeten de doelgroep zelf. 

 

Het proces om samen aan verbeteringen van de toegankelijkheid te werken biedt juist 

veel kansen en mogelijkheden.  

Toegankelijkheid in het VN-verdrag omvat veel meer dan alleen fysieke toegankelijkheid. 

Maar laten we beginnen met fysieke toegankelijkheid. 

De ASD biedt aan om vanuit persoonlijke ervaringsdeskundigheid als fysiek gehandicapte 

of met fysiek gehandicapten een actieve bijdrage te leveren in de onderzoeksfase en het 

daaropvolgende plan van aanpak.  

Maak Oostzaan toegankelijk voor iedereen!!! 

      

 

----------------------------------------------------  

Netty van Schaik, voorzitter ASD, 30 mei 2018. 
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